
Институт “Конфуций”,  
Велико Търново 

Немският военен експерт 
фон Клаузевиц е известен със 
своя постулат, че „Войната е 
продължение на политиката с 
други средства“. 

Но това не означава, че 
не е възможно да се твърди 
и обратното: че средствата на 
дипломацията биха могли да 
заменят войната.

Днес светът е изправен пред 
тази алтернатива на фона на 
задълбочаващата се украинска 
криза. В края на миналата 
седмица, на 25 февруари, 
председателят Си Дзинпин 
проведе телефонен разговор 
с президента Владимир Путин 
по повод Украйна. Според 
информационните агенции 
лидерът на Китай е призовал 
Русия и Украйна да преговарят 
за „разрешаване на проблемите“. 
Часове след този разговор 
президентът на Русия е казал, че 
е готов да разреши преговори с 
Украйна за възможен неутрален 
статут на страната. Това бе 
потвърдено официално от 
говорителя на Кремъл Дмитрий 
Песков цитиран от ТАСС.

По-рано същия ден 
ръководителят на Украйна чрез 
видеообръщение е предложил на 
Москва двете страни да седнат 
на масата за преговори.

В края на изтеклата 
седмица изявление направи и 
ръководителят на китайската 
дипломация, външният 
министър Уан И, който заяви, 
че „Китай винаги е изпълнявал 
стриктно своите международни 
задължения и е играл 
конструктивна роля в опазването 
на световния мир и стабилност“.

Очевидно ресурсите на 
дипломацията все още не 
са изчерпани напълно и 
политическите реплики от  
края на миналата седмица не 
само показват мъдростта на 
Изтока, олицетворена от Пекин, 
но и дават надежди  
за едно благоприятно развитие 
на украинската криза в 
недалечно бъдеще.

Петър ГЕРАСИМОВ

Мъдростта на 
Изтока
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През 2022 г. КНР ще 
изстреля 6 пилотирани 
космически кораба
I стр. 10

2Заседание на Политбюро 
на ЦК на ККП обсъди 
доклада за работата на 
правителството
Политбюро на ЦК на ККП 
проведе заседание, на което бе 
обсъден „Доклад за работата на 
правителството“, който ще бъде 
внесен за разглеждане на петата 
сесия на 13-то ОСНП. 

Позицията на КНР е 
дълбоко принципна и не 
зависи от конюнктурни 
съображения
Разговор с проф. Захари 
Захариев, председател на 
Българската национална  
асоциация „Един пояс, един път”, 
за ситуацията около Украйна за 
Китайската медийна група
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Ролята  
на културата

Великата  
китайска стена:  

визитната картичка  
на Поднебесната

9
7
7
2
6
0
3
4
8
1
0
1
2

9
0



2 днесКитай
4 – 10.03.2022

НовиНи

Заседание на Политбюро на ЦК на ККП обсъди 
доклада за работата на правителството

олитбюро на ЦК 
на ККП прове-
де заседание на 
25 февруари, на 
което бе обсъ-
ден „Доклад за 

работата на правителство-
то“, който ще бъде внесен 
за разглеждане на петата 
сесия на 13-то ОСНП. То 
бе председателствано от ге-
нералния секретар на ЦК 
на ККП Си Дзинпин.

На срещата бе отчете-
но, че изминалата година е 
била знаменателна в исто-
рията на партията и стра-
ната. ЦК на ККП, наче-
ло със Си Дзинпин, обеди-
ни и поведе цялата партия 
и народ в тържествата по 

П

случай стогодишнината от 
основаването на партията, 
постигна големи успехи в 

ликвидирането на бедност-
та, изгради според плана 
общество със средно ниво 

Китайските параолимпийци 
са готови за Пекин 2022

бщо 33 спорти-
сти от китайския 
параолимпийски 
отбор по ски бя-
гане и биатлон се 
отправиха към 

Пекин, след 55 дни на тре-
нировки в базата в Байюн, 
провинция Гансу. 

Всички се вълнуват от 
предстоящата параолимпиа-
да и се надяват да направят 
исторически пробиви. През 
последните 55 дни атлети-
те са тренирали от сутрин 
до вечер, без почивка дори 
за Китайската нова година. 

Тридесет и тримата ки-
тайски параолимпийци ще 

О

се включват в 38 състеза-
ния за медали в ски бягане-
то и биатлона в Пекин. Об-
що 96 китайски атлети ще 
се състезават на игрите в 

Пекин, като това е най-го-
лямата в историята деле-
гация на страната на зим-
ни параолимпийски игри 
и шесто участие за Китай.

Търговията на град Шънджън 
с РВИП е надвишила 900 
милиарда юана през 2021 г.

бемът на тър-
говията между 
южния китайски 
град Шънджън и 
страните от Ре-
гионалното все-

обхватно икономическо 
партньорство достигна ре-
кордните 935,5 милиарда юа-
на (147,5 милиард долара) 
през 2021 г., с 13,6% ръст на  
годишна база.

Данните, предоставе-
но от местното митниче-
ско управление, показват, 
че търговията на град Шън-
джън с членките на АСЕАН 
е нараснала с 12,2% на го-
дишна база до 532,8 мили-
арда юана. Механичните и 
електрически продукти за-
емат по-голямата част от 
търговията.

О
“Боинг” готви 15 линии 
за преобразуване на 
пътнически в товарни 
самолети в Китай 

роят на производ-
ствените линии 
на „Боинг“ за 
преобразуване на  
самолети от път-
нически в товар-

ни в Китай ще достигне 15 
до края на тази година, съ-
общиха от местното поде-
ление на компанията.

Това се налага, за да се 
отговори на нарастващото 
пазарно търсене за товарни 
превозни средства. До края 
на тази година ще има 12 
производствени линии за 
самолети 737-800BCF и три 
за 767-300BCF в Гуанджоу, 
Шанхай и Дзинан.

„Боинг“ и китайската 
ST Engineering наскоро обя-
виха план за изграждане 
на допълнителен капаци-
тет за 767-300BCF. 

В неговите рамки през 
втората половина на та-
зи година американската 
фирма, производител на 

авиационна, космическа и 
военна техника ще добави 
линия за преобразуване в 
завода на ST Engineering в 
Гуанджоу.

През септември минала-
та година „Боинг“ и Guang- 
zhou Aircraft Maintenance 
Engineering Co. Ltd. вече 
обявиха планове за създа-
ване на две линии за пре-
образуване на 767-300BCF, 
който може да носи товар 
до 51,6 тона и да лети до 
6190 км.

Досега проектът за пре-
образуване на самолети 
767-300BCF на „Боинг“ в 
Китай е получил повече 
от 100 поръчки и ангажи-
менти от клиенти в свето-
вен мащаб, показват дан-
ни на компанията. 

Според прогнозите, 
през следващите 20 годи-
ни ще има нужда от прео-
бразуването на 1720 товар-
ни самолета по цял свят.

Б

Споразумението за Ре-
гионално всеобхватно ико-
номическо партньорство 
(RCEP) е подписано от 15 
страни-участнички през но-
ември 2020 г., включително 

10 страни от АСЕАН и ня-
кои от техните водещи тър-
говски партньори, а имен-
но Китай, Япония, Южна 
Корея, Австралия и Нова 
Зеландия.

на благосъстояние и изпъл-
ни целите на първото от 
двете столетия. Освен това 
откри нова страница в из-
граждането на една модер-
на социалистическа държа-
ва и към целите на второ-
то столетие.

По време на заседанието 
бе подчертано, че в бъде-
ще трябва да се поддържа 
икономическата и общест-
вена стабилност за успеш-
ното провеждане на 20-ия 
конгрес на ККП.

Освен това Си Дзинпин 
посочи, че зачитането и за-
щитата на човешките пра-
ва е непрестанен стремеж 
на китайските комунисти. 
Трябва да се отстоява пътят 

на развитието на правата на 
човека в Китай, да се обръ-
ща повече внимание на де-
лото и по-добре да се насър-
чава развитието на каузата.

„След 18-ия конгрес на 
ККП ние продължихме да 
поставяме зачитането и за-
щитата на правата на чо-
века като важна задача в 
управлението на страната 
и постигаме исторически 
постижения в тази сфера-
та. Реализирахме първата 
стогодишна цел и разреши-
хме проблема с абсолют-
ната бедност и положихме 
по-солидна материална ос-
нова за развитието на пра-
вата на човека в Китай“, 
каза Си Дзинпин.
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2021年6月1日，“川渝阅读‘一卡通’项目” 
在重庆图书馆启动。

北京冬残奥会火种在英
国曼德维尔采集

新华社伦敦2月28日
电 北京2022年冬残奥
会的一路火种28日在英
国曼德维尔采集。这一
来自残奥运动发源地的
火种随后将和另外8路
火种汇集，生成本届冬
残奥会的官方火种。在
这个位于伦敦西北大约
80公里的小村里，神经
科医生古特曼于1948
年伦敦奥运会开幕当天
组织16名病人在轮椅上
进行的一场射箭比赛，
成为照亮残奥运动起航
的第一盏明灯。

74年后，曾多次参与
冬残奥会的英国轮椅冰

壶运动员马隆和尼尔森
带着北京冬残奥会火炬
缓缓驶向火种盆。伴着
夜色和绵绵细雨，马隆
用手中的火炬点燃火种
盆，象征着北京冬残奥
会完成第一路也是唯一
一路境外火种的采集。

国际残 奥 委会主 席
帕森斯通过视频发来祝
福。他表示，2008年的
北京残奥会，中国已经
为承办比赛以及让残疾
人运动员发挥全部潜能
设立了新标杆。而2022
年北京冬残奥会对于中
国残疾人冬季运动的发
展意义重大。

新华社北京3月1日电 
记者1日从人力资源和
社会保障部获悉，近日，
人社部和国家医保局“总
对总”通道正式开通，支
持电子社保卡和医保电
子凭证在就医购药领域
并行使用。截至2021年
末，16个省份的138个地
市已实现电子社保卡就
医购药。

“我国正在以社保卡为
载体，为百姓全面加载社
保服务、交通出行、旅游
观光、文化体验等多方面
功能。从目前看，这张小
卡片已经可以在日常生活
中发挥大作用。”人社部
信息中心副主任宋京燕
表示。

人社部数据显示，截至
2021年末，全国社保卡持
卡人数已达13.52亿，普
及率为95.7%。

据宋京燕介绍，社保
卡一是能办事。人社领域
95项业务都已加载到社
保卡，群众持卡或者扫码
即可快捷办理。包括年轻
人办理参保、登记享受
就业服务，中年人参加职
业培训、办理社保关系转
移，老年人进行社保待遇

人社部：电子社保卡和医保
电子凭证均可就医

新华社北京3月1日电  
国务院日前印发《关于加
快推进政务服务标准化
规范化便利化的指导意
见》（以下简称《意见》）
，对进一步优化政务服
务作出系统设计和工作
部署。

《意见》指出，持续优
化政务服务是便利企业
和群众生产经营与办事
创业、畅通国民经济循
环、加快构建新发展格局
的重要支撑，是建设人民
满意的服务型政府、推进
国家治理体系和治理能
力现代化的内在要求。要
以习近平新时代中国特色
社会主义思想为指导，全
面贯彻落实党的十九大
和十九届历次全会精神，
按照党中央、国务院决策
部署，立足新发展阶段，
完整、准确、全面贯彻新
发展理念，构建新发展格
局，加快转变政府职能、
深化“放管服”改革、持续
优化营商环境，加强跨
层级、跨地域、跨系统、
跨部门、跨业务协同管理

国务院印发《关于加快推进政务服务标准化规范 
化便利化的指导意见》

和服务，充分发挥全国一
体化政务服务平台“一网
通办”支撑作用，进一步
推进政务服务运行标准
化、服务供给规范化、企
业和群众办事便利化，更
好满足人民日益增长的
美好生活需要，为推动高
质量发展、创造高品质生
活、推进国家治理体系和
治理能力现代化提供有
力支撑。

《意见》明确，2022年

底前，国家、省、市、县、乡
五级政务服务能力和水
平显著提升，政务服务中
心综合窗口全覆盖，全国
一体化政务服务平台全
面建成，企业和群众经常
办理的政务服务事项实
现“跨省通办”。2025年底
前，政务服务标准化、规
范化、便利化水平大幅提
升，“免证办”全面推行，集
约化办事、智慧化服务实
现新的突破，政务服务线

上线下深度融合、协调发
展，方便快捷、公平普惠、
优质高效的政务服务体
系全面建成。

《意见》强调，要坚持
党的领导，深入贯彻党中
央、国务院关于优化政务
服务的决策部署；坚持以
人民为中心，聚焦解决企
业和群众反映强烈的办
事堵点难点问题；坚持系
统观念，推动政务服务与
事前事中事后监管有机衔
接；坚持公平可及，为老
年人、残疾人等特殊群体
提供高质量政务服务。

《意见》从四个方面
部署了重点工作任务：
一要推进政务服务标准
化。推进政务服务事项
和实施清单标准化，明确
事项范围，建立基本目录
审核制度和动态管理机
制，健全政务服务标准体
系。二要推进政务服务
规范化。规范审批服务行
为和中介服务，健全审管
衔接机制；规范政务服务
场所设立、窗口设置和业
务办理；规范网上办事服

务，统筹网上办事入口，
规范网上办事指引，提升
网上办事深度；规范政务
服务办理方式，合理配置
政务服务资源，线上线下
并行提供服务；规范开展
政务服务评估评价。三要
推进政务服务便利化。
推进政务服务事项集成
化办理，推广“免证办”服
务，推动更多政务服务事
项“就近办、网上办、掌上
办”，推行告知承诺制和
容缺受理服务模式，提升
智慧化精准化个性化服
务水平，提供更多便利服
务。四要全面提升全国一
体化政务服务平台服务
能力。加强全国一体化政
务服务平台建设统筹，强
化平台公共支撑，提升数
据共享能力。

《意见》要求，各地区
各部门要切实加强组织
领导，压实责任，强化经
费、人员、场地、信息化保
障，细化任务分工，推动
解决有关重点难点问题，
确保改革任务尽快落地
见效。

资格认证、查询社保权益
等等。

二是能发钱。社保卡
也是一张“待遇卡”，可以
领取就业补贴、养老金、
失业金、工伤津贴、农民
工工资等。惠民惠农财政
补贴资金已在31个省份
的部分地市通过社保卡
发放。四川、江西等地还
探索通过社保卡发放国
家助学金。

三是更智能。24个省

份的部分地市实现了凭
社保卡借阅图书、进博物
馆和公园景区。山东、青
海、宁夏等地开展社保卡
加载残疾人服务，群众还
可以使用电子社保卡登
录国家政务服务平台和
省级政务服务平台。

“下一步，我们将继续
推动在更多地区实现居
民服务‘一卡通’，让社保
卡在更多领域能用、好
用。”宋京燕说。
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а 22 февруа-
ри специалният 
пратеник на Ки-
тай по въпроси-
те на Корейския 
полуостров Лиу 

Сяомин и американският 
му колега Ким Сун про-
ведоха телефонен разговор.

Лиу Сяомин заяви, че 
при сегашната ситуация, 
всички заинтересовани 
страни трябва да бъдат 
предпазливи в думите и де-
лата си, за да се избегнат 
провокации и ескалиране 
на напрежението на Корей-
ския полуостров. 

Американската страна 
трябва да следва принци-
па „действие за действие“ 
и поетапния подход, с праг-
матични мерки да отгова-
ря на мерките от Север-
на Корея за ядрено раз-
оръжаване, да уважава 

Н

загриженостите на КНДР 
и да създаде условия за въз-
становяването на диалога.

Ким Сун каза, че Ва-
шингтон е съгласен с прин-
ципа „действие за действие“ 
и съответните правила, и се 

надява да осъществи кон-
такти с Пхенян, за да обсъ-
ди загриженостите на Се-
верна Корея. Вашингтон 
ще продължава да засилва 
координацията с Китай по 
този въпрос.

Правителството подкрепя бизнеса 
заради поскъпването на юана

итайското пра-
вителство ще ра-
боти, за да по-
могне на бизнеса 
да се справи по-
добре с рискове-

те от поскъпването на юа-
на, каза на пресконферен-
ция в четвъртък Гао Фън, 
говорител на Министер-
ството на търговията.

Коментарите му дойдоха 
след рязко покачване стой-
ността на китайската ва-
лута през последните дни.

„Флуктуациите на ва-
лутните курсове имат мно-
гоизмерно въздействие 
върху производството и 

К

дейността на външнотър-
говските предприятия, за-
сягайки тяхната преговорна 

сила и рентабилност“, ка-
за Гао.

По думите му, минис-
терството ще работи със 
съответните правителстве-
ни ведомства за насърча-
ване на диверсификация-
та на продукти и услуги 
за хеджиране и оптими-
зиране на средата за се-
тълмент в трансгранич-
ната търговия с юани, та-
ка че да помогне на пред-
приятията да се адаптират 
по-добре към двупосочни-
те колебания на обменния 
курс и да подобрят своите 
способности за предпазва-
не от рискове.

Интернет потребителите са се 
увеличили с близо 43 милиона

роят на интернет 
потребителите в 
Китай надвиши-
ха 1,03 милиарда 
до края на 2021 г.,  
което е ръст от 

близо 43 милиона от 2020 г., 
сочи доклад на Китайския 
информационен център за 
интернет мрежата.

Степента на прониква-
не на интернет в страната 
е достигнала 73 процента, 
показва още докладът.

Около 27,5 процента 
от интернет потребители-
те живеят в селските райо-
ни, като 11,5 процента са на 
възраст 60 и повече години, 

Б

Китайският износ на 
текстил през 2021 г. е 
бил рекордно висок

рез 2021 годи- 
на въпреки пан- 
демията, бло-
кирала глобал- 
ната верига за 
доставки, изно- 

сът на китайската текстил-
на промишленост е реа-
лизирал неочакван ръст. 
Статистически данни по-
казват, че през 2021 г. обе-
мът на износа на китайски 
текстил е бил за рекорд-
ните до момента 315,5 ми-
лиарда долара.

През 2021 г. стимулът 

за неочаквания ръст на из-
носа на китайската тек- 
стилна промишленост е 
мащабното увеличение в 
търсенето на дрехи и тъ-
кани. Износът на дрехи до-
принася най-много за ръ-
ста. През 2021 г. текстил-
ните предприятия в стра-
ната са реализирали пе-
чалби от 267,58 милиарда 
юана, което е увеличение 
от 25,4% на годишна база. 
Маржът на печалба е бил 
5,2%, което е най-високо 
ниво от 2018 г. насам.

П

Хонконг иска да  
се присъедини  
към RCEP

равителството 
на специалния 
администрати- 
вен район Хон- 
конг е подало  
официална мол- 

ба за присъединяване към 
Регионалното всеобхват-
но икономическо парт-
ньорство (RCEP) в сре-
дата на януари, като се 
очаква процесът да завър-
ши в рамките на следва-
щите до 18 месеца, съ-
общи в онлайн семи-
нар на 21 февруари ди-
ректорът за търговията 
и индустрията на района  
Лу Шъсюн.

Той посочи, че насто-
ящият общ обем на търго- 

вията между Хонконг и 
страните членки на RCEP 
е 962,6 милиарда долара, 
а общият обем на услу-
гите – 103 милиарда до-
лара, което е 60 процен-
та от цялата търговия на 
района. 

Присъединяването към 
пакта не само ще бъде от 
полза за цялостното ико-
номическо развитие на 
Хонконг, но също така 
ще има реални ползи за 
малкия и среден бизнес, 
добави Лу Шъсюн.

В момента RCEP има 
15 члена – Китай, Япо-
ния, Южна Корея, Ав-
стралия, Нова Зеландия 
и 10-те страни от АСЕАН.

П

Китай призова САЩ да действат 
предпазливо по въпроса за 
Корейския полуостров

разкрива още докладът.
В докладът на Китайския 

информационен център 
за интернет мрежата се 

акцентира върху растящи-
те услуги за онлайн здраве-
опазването, където потре-
бителите са 298 милиона.
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Опитите за разделянето на Тайван от Китай 
са обречени на неуспех

Време на историческо пресичане  
на „Двете столетни цели“

Н

Д

еотдавна САЩ 
обявиха, че ще 
продадат оръ-
жия на Тайван. 
В отговор на то-
ва, Китай обяви 

санкции срещу компании-
те „Рейтеон“ и „Локхийд 
Мартин“, които са ангажи-
рани от дълго време с во-
енните продажби за Тай-
ван. Действията на Пекин 
в случая са рационални, 
справедливи, законни и де-
монстрират решимостта на 
Китай да защитава сувере-
нитета и териториалната 

си цялост. Компании-
те, които накърняват ки-
тайските национални ин-
тереси ще трябва да пла-
тят цената за това.

Многобройни факти до-
казват, че САЩ неколко-
кратно са действали в раз-
рез с поетите от тях по-
литически ангажименти 
и подкопават мира и ста-
билността в района на Тай-
ванския проток. Незави-
симо от плановете на Ва-
шингтон и Тайпе обаче, 
те няма да променят ис-
торическата тенденция за 

обединение на китайска-
та нация. Мирът в Тайван 
зависи от мирното разви-
тие на отношенията меж-
ду двата бряга на протока, 
а не от оръжията и чужда-
та военна подкрепа. 

Тайванските власти не 
бива да си правят илюзии 
и да се надяват, че ще под-
ведат общественото мне-
ние на острова, използ-
вайки за това промяната 
в международната обста-
новка. Опитите за разде-
лянето на Тайван от Китай 
са обречени на неуспех и 

никой не бива да си прави 
илюзии, че те ще успеят.

Принципът за „един 
Китай“ е общоприет и 
признат от международна-
та общност. Затова САЩ 
и техните оръжейни ком-
пании също трябва да го 
зачитат, да прекратят дос-
тавките на оръжие за Тай-
ван и всякакви връзки във 
военната област. 

Ако обаче продължат 
настоящата си игра с огъ-
ня, Китай със сигурност 
ще отговори с всички не-
обходими мерки.

вете сесии на 
годишните за-
седания на На-
ционалния ко-
митет на Ки-
тайският наро-

ден политически консул-
тативен съвет (КНПКС) 
и Общокитайското събра-
ние на народните предста-
вители (ОСНП) ще започ-
нат скоро в Китай. 

От 19-ия до 20-ия нацио- 
нален конгрес на КПК е 
времето на историческо-
то пресичане на „Двете 
столетни цели“, отбеляз-
ва People‘s Daily онлайн. 
20-ият национален конгрес 
на ККП ще се проведе та-
зи година, след като бе по-
стигната целта за изграж-
дане на умерено проспери-
ращо общество, хората са 
пълни с очаквания КНР да 
продължи напред към пос-
тигането на втората стого-
дишнина цел. 

През 2021 г. Китай  
постигна нов пробив в об-
щия икономически обем 
и БВП на глава от насе-
лението, като основните 

очаквани цели бяха реа-
лизирани. Как да се га-
рантира „устойчивостта“ 
на икономическия растеж 
– този въпрос засяга до-
верието на външния свят 
в перспективите за разви-
тие на Китай. 

Според пазарните очак-
вания годишните цели за 
развитие на Китай тази го-
дина ще бъдат по-прагма-
тични, отбелязва издание-
то. Пандемията и други 
несигурни фактори не за-
бавиха процеса на рефор-
ми в Китай. Редицата ре-
форми за постигането на 
въглеродна неутралност са 
„важни“ и „трудни“. 

В тази връзка една от 
основните теми на предсто-
ящите две сесии ще бъде 
устойчивото прилагане на 
системна реформа на мо-
дела на развитие, основана 
на постигането на „въгле-
роден пик и неутралност“, 
интегрирането на „еколо-
гично чисти“ социално- 
икономическа трансфор-
мация с висококачествено  
развитие.

Отвореността е отли-
чителният белег на съвре-
менен Китай, се посочва 
по-нататък в коментара на 
People‘s Daily онлайн. През 
2021 г. обемът на реално 
използвания чуждестранен 
капитал в КНР за първи 
път надхвърли 1 трилион 
юана, с което беше поста-
вен исторически рекорд по 
мащаба на привлечените 
инвестиции.

Износът през 2021 г. има 
важен принос за стабилизи-
рането на макроикономи-
ката на КНР. В бъдеще Ки-
тай още ще трябва да раз-
шири външната откритост, 
да положи усилия за тран-
сформиране на предим-
ствата на краткосрочни-
те поръчки в средносроч-
но и дългосрочно между-
народно конкурентно пре-
възходство.

Китайските високопос-
тавени лица многократно 
са подчертавали, че подо-
бряването на благосъстоя-
нието на хората в страната 
е основната цел на разви-
тието. След изкореняването 

на бедността и цялостно-
то изграждане на умерено 
проспериращо общество 
е одобрен следващият ва-
жен проект – насърчава-
нето на общото благоден-
ствие. Тази трудна и дълго-
срочна задача не може да 
бъде решена за един ден. 
Лиу Джунхай, професор 
в Юридическия факултет 
на Китайския университет 
Ренмин, посочи, че общи-
ят просперитет трябва да се 
насърчава по подреден на-
чин въз основа на комер-
сиализация, върховенство 
на закона, справедливост, 
общо благо, рационализа-
ция и устойчивост. 

Ключът е необходимост-
та да се осигури подобрява-
не на условията на населе-
нието в процеса на разви-
тие, да се подобри нивото 
на образование, да се на-
сърчи движението на хора-
та напред, да се създадат 
възможности за хората да 
живеят в изобилие и посто-
янно увеличаване на дела 
на населението със сред-
ни доходи. 

САЩ неколкократно 
са действали в 
разрез с поетите 
от тях политически 
ангажименти 

Една от 
основните теми 
на предстоящите 
две сесии ще бъде 
устойчивото 
прилагане на 
системна реформа 
на модела на 
развитие, основана 
на постигането 
на „въглероден пик 
и неутралност“, 
интегрирането 
на „екологично 
чисти“ социално- 
икономическа 
трансформация с 
висококачествено 
развитие

Министерството на околната среда обяви наредба, 
задължаваща предприятията да оповестяват 
екологична информация

Н
аскоро Минис-
терството на еко-
логията и око- 
лната среда на 
Китай предста-
ви наредба, коя-

то изисква от предприятия 
с мащабни емисии от за-
мърсители да оповестяват 
своевременно и в съответ-
ствие със закона всякаква 
екологична информация, 

свързана с тяхната дейност.
Разкриването на инфор-

мация за околната среда е 
обичайна практика в свето-
вен мащаб при прилагане-
то на корпоративната еко-
логична отговорност, зая-
ви Ян Ган, заместник-ръ-
ководител на Института за 
екологично планиране към 
министерството.

По думите му, инфор- 

мация за околната среда са 
длъжни да предоставят ре-
гулярно предприятия с ма-
щабни емисии от замър-
сители, високи екологич-
ни рискове и такива, кои-
то изхвърлят токсични и 
вредни вещества.

За да се гарантира пра-
вото на гражданите да са 
информирани и да се пре-
дотвратят екологични и па- 

зарни рискове, от предпри-
ятията се изисква да раз-
криват своевременно съ-
ответната информация за 
околната среда, когато тях-
ното екологично поведение 
може да има значително 
въздействие върху обще-
ството, местен район и ин-
веститорите.
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Проф. Захари-
ев, можете ли 
да коменти-
рате конфли-
кта около Ук-
райна, защо се 

случи, какво може да се  
очаква?

О.: Този конфликт e 
„програмиран”, ако мога 
така да се изразя, от десе-
тилетия и е свързан пре-
ди всичко с разпределение-
то на силите на планетата. 
До голяма степен той от-
разява, от една страна, же-
ланието на Русия да вър-
не своите позиции на „ве-
лика сила” и да накара за-
падния свят да се съобра-
зява с нейните геополити-
чески и геоикономически 
интересни. 

Но, от друга страна, то-
зи конфликт е свързан и с 
нежеланието на САЩ да 
отстъпят от своята роля 
на единствена сила, коя-
то диктува политическо-
то и икономическо пове-
дение на всички страни в 
съвременния свят, и кои-
то се опитват да задържат 
нестабилната ситуация с 
т.нар. „еднополярен свят”. 

Едновременно с това, 
тук се намесиха и няколко 
напълно конкретни въпро-
са, свързани с дългосроч-
ната стратегия на НАТО. 
Управляващите във Ва-
шингтон си дават сметка 
за загубата на позиции на 
САЩ в света и същевре-
менно за своите вътрешни 
проблеми. Тук трябва вед-
нага да кажем, че вътреш-
но-политическите пробле-
ми до голяма степен про-
вокират онова, което се 
развива на международ-
ната сцена около Украй-
на. Важно е да се обър-
не внимание на факта, че 
в САЩ се води дълбока 
дискусия около цялостна-
та стратегия на Вашинг-
тон в динамично променя-
щите се условия във всич-
ки насоки в развитието на 

В.

Позицията на КНР е дълбоко принципна и 
не зависи от конюнктурни съображения

Разговор с проф. Захари Захариев, председател на Българската национална  
асоциация „Един пояс, един път”, по повод ситуацията около Украйна за Китайската медийна група

ГеоПолитиКа

Проф. Захари Захариев  

света през 21 век.
Разделителните линии, 

както между основните по-
литически партии–Демо-
кратическата и Републи-
канската, а така и сред тях, 
минават през цялото аме-
риканско общество. Из-
ключително ниският рей-
тинг на Байдън – 39%, и 
големите неуспехи, свърза-
ни с неговата икономиче-
ска политика, са ярко до-
казателство за това.

И не само това – тряб-
ва да имаме предвид, че 
според стратезите на НА-
ТО, това което е нужно 
на Алианса в момента, е 
предислоцирането на въ-
оръжените сили със затя-
гането на военнополити-
ческата примка около Ру-
сия. Според тях, ситуаци-
ята в Украйна под сянка-
та на евентуална руска аг-
ресия е причината да раз-
полагат военна техника и 
сили около руските грани-
ци. Но идеята всъщност е 
тази военна мощ да оста-
не дислоцирана там за по-
стоянно.

Така че, в този сложен 
„пъзел”, украинската кри-
за фактически се явява са-
мо формалната, външната 
страна, отразяваща дълбо-
ките противоречия в се-
гашната геополитическа 
ситуация днес.

Ето защо, не може да 
се очаква и скорошно раз-
решаване на всички оне-
зи открити въпроси, кои-
то стоят пред САЩ, от ед-
на страна, във вътрешен 
план, от друга – пред НА-
ТО, и от трета – пред бъ-
дещата архитектура на 
сигурността в напълно 
променените условия на 

съжителство през 21 век.
Бих искал също да 

обърна внимание и на 
факта, че целият проблем 
се изостря изключително 
много и от обстоятелство-
то, че Русия не може да си 
„затваря очите” пред това 
как САЩ и НАТО, един-
ствено в тяхна полза, не-
веднъж тълкуват ключови 
принципи, които са свър-
зани с неделимата и рав-
нозначна тема за сигур-
ността, която е развита ка-
то основополагаща пози-
ция в много общоевропей-
ски документи. 

Тук може да цитираме 
два основни документа на 
Организацията за сигур-
ност и сътрудничество в 
Европа. Единият е прие-
тия документ в Истанбул 
(Турция) през 1999 г., а дру- 
гият – последния документ, 
приет в столицата на Ка-
захстан.

Нещо повече – всичко 
онова което до голяма сте-
пен определя позицията на 
НАТО и САЩ по отноше-
ние на т. нар. „украински 

конфликт” е също и в про-
тиворечие с основополага-
щия пакт НАТО – Русия, 
от 1997 г. Но явно това не 
интересува стратезите на 
НАТО и Вашингтон, за-
щото те се стремят да за-
пазят съществуващото ге-
ополитическо статукво в 
техен интерес.

В.: Скоро членът на 
Държавния съвет и вън-
шен министър на Китай 
призова всички страни 
да се въздържат от дейст-
вия, които засилват на-
прежението в Украйна и 
да настояват за цялостно 
уреждане на конфликта в 

региона и свързаните с не-
го въпроси, чрез диалог и 
преговори. 

Той изрази отново пози-
цията на Китай и по време 
на 58-то издание на Мюн-
хенската конференция по 
сигурността. Какъв е Ва-
шият коментар?

О.: Позицията на КНР 
е дълбоко принципна. Тя 
не се определя от никак-
ви конюнктурни съобра-
жения, включително и от 
факта, че сме свидетели на 
безпрецедентно в минало-
то сближаване не само в 
интересите, но и в дейст-
вията и в политиките на 
Пекин и на Москва. 

От тази гледна точка, 
позицията на Китай, как-
то се подчертава и от МВ-
нР на КНР и в изявления-
та на висши държавни ръ-
ководители на страната, се 
определя от основополага-
щите принципи, заложе-
ни в документите на ООН. 

Ето защо, Китай обръ-
ща основно внимание на 
съхраняване и отстояване 
на онова, което е заложено 

в Минските споразумения 
и което получи свой офи-
циален международен ман-
дат чрез съответното ре-
шение на Съвета за сигур-
ност. 

От друга страна, ки-
тайското ръководство си 
дава сметка, че онова, кое-
то се развива около Ук-
райна, и което е свърза-
но с изтласкването на Ру-
сия от европейския конти-
нент в посока на изток, до 
голяма степен е само еле-
мент в безкрайно опасна-
та геополитическа война, 
подета от Вашингтон. Тя е 
свързана с усилията не са-
мо да се изолира Китай и 
да се наложи своеобразен 
„санитарен кордон” около 
Русия. Но желанието е то-
зи „кордон” да се доразвие 
в посока към КНР, вече на 
територията на азиатския 
континент.

Едновременно с това 
трябва да обърнем внима-
ние и върху факта, че бит-
ката, която се води днес по 
повод Украйна е свързана 
преди всичко с бъдещето 
на Европа – а това се отчи-
та според мен и от Пекин.

Щатите не искат в ни-
какъв случай да бъдат из-
тласкани от Европа и тя да 
продължи своята еманци-
пация и себеутвърждава-
не на базата на собствени-
те си позиции и интереси. 
С други думи, САШ имат 
интерес Европа да оста-
не „васална” част от „Pax 
Americana”, като това ще 
им позволи да прехвърлят 
цялото си внимание и си-
ли на Изток. Това означа-
ва ескалираща, взривоо-
пасна политика на огра-
ничаване на Китай. 

Това всъщност се отчи-
та и от много действащи 
анализатори и политици 
и в САЩ. По този начин 
всъщност се провежда ге-
ополитически курс, кой-
то дори от гледна точка 
на стратегическите инте-
реси на Вашингтон, е дъл-
боко нерационален. Защо-
то той създава невероят-
но силен нов център, нов 
полюс в международната 
политика по оста Москва- 
Пекин. Трябва да обърнем 
внимание тук и на доку-
мента, който беше приет 
от руския президент Пу-
тин и от Си Дзинпин по 
време на посещението на 
руския президент в Китай 
за откриването на Олим-
пийските игри.

Не случайно в този до-
кумент се обръща особе-
но внимание и върху не-
обходимостта от укрепване 
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астрана от авангард-
ните технологии като 
роботите факлоносци, 
други като „интелигент-
ни“ легла и дигитални 
пари, които бяха въве-

дени по-мащабно на Олимпиа- 
дата, намират вече приложение и 
в ежедневието на хората.

„Горд съм да покажа на све-
та нашите постижения в робо-
тиката“, казва Тиен Цийен, ръко-
водител на екипа от Шънянския 
институт по автоматизация към 
Китайската академия на науки-
те, разработил подводните фак-
лоносци.

През последните години ки-
тайската индустрия за производ-
ство на роботи се развива ин-
тензивно, като приходите й над-
хвърлиха 100 милиарда юана (15,7 
милиарда долара) през 2020 г., 
а броят на роботите, използвани 
в промишленото производство, е 
бил два пъти по голям в сравне-
ние със средното ниво за света, 
според данни на Министерство-
то на промишлеността и инфор-
мационните технологии.

„Роботите и свързаните с тях 
технологии, използвани на Зим-
ната олимпиада ще бъдат прила-
гани в научни изследвания и за 
граждански цели в бъдеще“, смя-
та Тиен Цийен.

Освен роботи, някои техно-
логии, насочени към подобрява-
не представянето на спортисти-
те по време на съревнования, съ-
що се очаква да навлязат масо-
во на пазара.

Хуо Бо, професор в Пекинския 
институт за технологии, ръково-
ди екип за разработката на сис-
тема за управление на „интели-
гентно“ трениране, която може да 
предостави индивидуална помощ 
за дисциплини като ски скокове, 
бобслей и други. 

„Този вид оборудване и клю-
чови технологии са сравнително 
развити и са водещи в тази об-
ласт“, казва той, като добавя, че 
след олимпиадата, разработена-
та от екипа му система ще може 
да се ползва за рехабилитация на 
хора, претърпели физически трав-
ми, за поддържане на здравето и 
научни изследвания.

Благодарение на домакинст- 

вото на олимпиадата, зимните 
спортове, туризъм и развлечения 
добиха огромна популярност в Ки-
тай, дори на места, където нико-
га или рядко вали сняг.

Пример за това е Чунцин – из-
вестен с горещото си лято и то-
пъл климат през цялата година. 
Въпреки това, интересът към зим-
ните спортове там в последните 
години видимо нарасна, като през 
2021 г. в тях са се включили над 
1,5 милиона души в сравнение с 
едва 10 000 за 2018 г.

„През последните години, бла-
годарение на изграждането на 
много закрити съоръжения за 
кънки и ски, жителите на Чун-
цин могат да практикуват зимни 
спортове целогодишно“, казва Гъ 
Пин от градския център за зим-
ни спортове.

Практикуването на зимни 
спортове е свързано със специ-
фична екипировка и оборудване, 
което създава нови възможнос-
ти за свързаните с това индус-
трии. По данни на платформите 
за електронна търговия, включи-
телно „Алибаба“, се наблюдава го-
лямо увеличение на продажбите 
по време на почивни дни и око-
ло почивните дни за Пролетния 
празник и това продължава ня-
колко поредни години. „В Чунцин 
снежните и ледени атракциони са 
доста популярни през почивните 
дни. Миналата година посещени-
ята им бяха с 30% повече от пре-
дходната“, казва представител на 
местното управление за култура 
и туризъм.

Според Националното статис-
тическо бюро до октомври 2021 г. 
346 милиона китайци са се вклю-
чили под някаква форма в зим-
ни спортове.

Планината Чанбайшан, попу-
лярна туристическа дестинация в 
североизточната провинция Дзи-
лин, се възползва от нарастването 
на интереса към зимния туризъм, 
рекламирайки своите минерални 
извори и ски курорти.

„По-рано повечето посетите-
ли идваха през лятото. Със за-
силването на интереса към зим-
ните спортове и туризъм обаче, 
Чанбайшан се превърна в предпо-
читана туристическа дестинация 
дори и зимата“, казва местният 

търговец Уан Ясиен.
Според президента на амери-

канската фондация „Кун“ и екс-
перт по Китай Робърт Кун, Зим-
ната олимпиада служи като при-
мер за интегрирано развитие чрез 
изграждането на инфраструктура, 
насърчаването на спортните дей-
ности и развлекателната индус-
трия. „Времето за пътуване меж-
ду Пекин и Джандзякоу бе на-
малено от над 3 часа до 47 мину-
ти. Това ще облагодетелства мест-
ните след края на олимпиадата. 
„Зелената“ олимпиада служи ка-
то пример за устойчиво развитие 
като потреблението на енергия 
на единица БВП в Пекин, Тиен-
дзин и Хъбей е намалено с 25% 
през 2020 г. в сравнение с 2014 г. 
Разликите в разходите за образо-
вание, социално осигуряване, за-
етостта и здравеопазване в Пекин, 
Тиендзин и Хъбей също са нама-
лели. Това показва модел за раз-
витие, движен от иновации, ко-
ординиран, използващ екологич-
ни практики и технологии, бази-
ран на отвореност и споделяне. 
Координацията означава, че ще 
се повиши ефективността и про-
изводителността. 

Например стремежът е да се 
намали дублирането на производ-
ства и се увеличи мащабът на ико-
номиката в съседни райони, като 
същевременно се запази пазарът 
като основен регулатор за разпре-
делението на ресурсите. 

От гледна точка на интегри-
раното развитие в Китай в мо-
мента има три големи региона – 
Големия залив, включващ Гуан-
дун, Хонконг и Макао в Южен 
Китай; икономическият пояс по 
течението на река Яндзъ, обхва-
щащ 9 провинции с център Шан-
хай в Централен Китай; и райо-
на на столицата Пекин, Тиенд-
зин и провинция Хъбей с нова-
та зона Сюн‘ан в Северен Китай. 
Предизвикателствата предстоят. 
Какво ще се случи след олимпиа-
дата? Ще успее ли Сюн‘ан да при-
влече сериозни бизнеси, които да 
се преместят там от Пекин? Как 
китайското правителство балан-
сира решенията на пазарни игра-
чи и макро политика? Въпроси, 
на които предстои да бъдат тър-
сени отговори“, казва Робърт Кун.

Н

Зимните спортове създават 
нови свързани индустрии
Два робота във формата 
на камъни за кърлинг 
протягат държащи 
факли ръце един към 
друг под водата и си 
предават олимпийския 
пламък. 
Тази уникална сцена 
можеше да бъде видяна 
на специално шоу в 
заледената река Юндин в 
навечерието на Зимните 
олимпийски игри и е 
символ на тенденцията 
новите технологии 
да играят по-голяма 
роля за насърчаване на 
икономическия растеж.

на сътрудничеството по линия 
на Шанхайската организация за 
сътрудничество, на БРИКС, на 
тристранния формат Русия – Ки-
тай –Индия и на други междуна-
родни структури.

В.: Проф. Захариев, кажете, 
моля, и няколко думи за българ-
ската позиция и реакция по този 
конфликт и какви мерки според 
Вас следва да бъдат предприети 
при различни ситуации с разви-
тието на кризата?

О.: Бих казал, че към момен-
та, линията, която се следва от 
сегашното правителство и която 
получава своя официален мандат 
чрез Президента на нашата стра-
на, показва, че основната цел е 
диалогът. Българската страна е 
съвсем наясно, че нито САЩ, ни-
то пък още по-малко Русия, имат 
интерес и биха тръгнали към ед-
на ескалираща конфронтация, во-
деща до открит военен конфликт 
между Русия и САЩ, което от 
своя страна автоматично води и 
между НАТО и Русия. 

Ето защо на практика, Бълга-
рия много правилно се обявява, 
от една страна, за мирния диа- 
лог и заявява, че „...това, от кое-
то ние се нуждаем днес е преди 
всичко идеята да се създаде една 
по-трайна европейска архитекту-
ра на сигурност”.

От друга, като страна-член на 
НАТО, България не може да ос-
тане настрана от някои обвързва-
щи я решения на Алианса. Имам 
предвид най-вече предислоциране-
то на въоръжените сили на НАТО 
в посока на Изток и търси един, 
бих казал, компромисен вариант, 
който доби изражение в плано-
вете за сътрудничество при съз-
даването на т. нар „военна бри-
гада” която ще бъде под българ-
ско командване, ще действа на 
територията на нашата страна, 
но която ще може да интегри-
ра в своите рамки действия, по-
родени от налагащите се обстоя-
телства и военни специалисти от 
други страни-членки на Атланти-
ческия алианс. 

Това е един компромис, в тър-
сенето на добро, мирно и не зася-
гащо националните интереси на 
самата България решение, като 
същевременно се избягват упре-
ците за противостоене на общите 
и задължаващи решения на евро-
атлантическия съюз.

До голяма степен нашата пози-
ция ще бъде свързана и с послед-
ващите колективни решения в 
рамките на този блок. както по-
каза и последната сесия на воен-
ните министри от Пакта. Но то-
ва, което България би трябвало да 
направи от името на своя Прези-
дент и най-вече от името на пра-
вителството, е да покаже, че ние 
сме както за диалог в рамките на 
НАТО, така и за диалог с Русия, 
а и с всяка друга страна. 

И този диалог трябва да се води 
не от позицията на „големите” и 
„силните”, и на „малките” и „сла-
бите” държави, и не бива в ника-
къв случай да бъде под знака на 
отстояваното от Вашингтон виж-
дане, че светът трябва да продъл-
жи да съществува и в условията на 
21 век, чрез уговорени и отстоява-
ни сфери на влияние в геополити-
чески и в геоикономически план. 

Това противоречи не само на 
принципите на ООН, но и ни връ-
ща към далечното и изключител-
но опасно минало, което тласна 
света към две световни войни.
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Великата  
китайска стена:  

визитната картичка  
на Поднебесната

Великата китайска стена е визитната картичка на Китай. Тя 
ни показва не само китайската култура и национална гордост, 
грандиозна инженерна мисъл и несломима воля, но и екстравагантна 
архитектура,  изобретателност и дисциплина. Ако искате да видите 
на живо едно от новите седем чудеса на света, може да посетите 
най-популярните туристически участъци на стената – Бадалин, 
Дзиншанлин, Дзиенкоу или Мутиеню. Аз лично избрах Мутиеню. Там 
туристите през последните години са по-малко и е по-спокойно. 
Можете да се качите пеша или с лифт. Освен това този участък 
е най-добре реставрираният. Дзиншанлин е най-популярният за 
туристите участък от стената, с най-добрите маршрути за 
катерене и най-красивата оригинална архитектура. Дзиенкоу пък 
е стръмен и по-опасен като маршрут. Най-често на картичките е 
сниман точно участъкът Дзиенкоу.

еликата китайска 
стена (长城), на  
китайски чан-
чън, има повече 
от 2000-годишна 
история, която 

започва по времето на пе-
риода Пролети и есени (770 г.  
пр. н. е. – 476 г. пр. н. е.) и 
бива реставрирана и възста-
новена като защитна стена 
при династия Мин (1368 – 
1644). По време на Периода 
Пролети и есени и Вою-
ващи царства (475 – 221 г.  
пр. н. е.), когато източните 
и централните райони на 
днешен Китай били множе-
ство малки царства, мно-
го отбранителни градски и 
гранични стени били по-
строени за защита от пле-
мената от север. Най-ста-
рите от тези стени са би-
ли изградени около 650 г. 
пр. н. е. и по-късно са ста-
нали част от граничната 
стена на царство Чу. За да 
съществува Великата ки-
тайска стена обаче, трябва 
да благодарим най-вече на 
една личност – императора 
обединител Цин Шъхуан, 

В

би най-големият враг на 
държавата. Другата важна 
причина за построяването 
на стената е предпазване-
то на стария Път на коп-
рината от набези. Реформи-
те на династията Цин пре-
връщат Китай от разпокъ-
сана конфедерация от фе-
одални царства в автори-
тарна империя. С това обе-
динение държавата на ди-
настия Цин има възмож-
ност да управлява голяма 
работна сила за извършва-
нето на държавни начина-
ния, както и огромна ар-
мия без врагове вътре в 
държавата, с които да се 
бие. Затова армията бива 
пращана да води непрекъс-
нати войни със северните 
народи и да завладява се-
верни територии, а хора-
та биват впрягани в гран-
диозни строителни проек-
ти, като най-мащабния се 
оказва Стената. Тя мина-
ва през територии, трудни 
за преминаване, а какво 
остава за строителни дей-
ности. Милиони работници 
строят стената през пусти-
ни и планини. За всеки чо-
век, който работи по стена-
та, още десет строят пъти-
ща и инфраструктура, коя-
то да направи строежа въз-
можен. Смята се, че стоти-
ци хиляди, дори милиони 
хора са изгубили живота 
си по време на това вели-
ко начинание. Провинили-
те се и наказваните прес-
тъпници били пращани на 
денонощен труд на стената 
и работели, докато не из-
дъхвали от умора, а пове-
чето от тях били заравяни 
направо в стените. Вели-
ката китайска стена била 

теглилките, валутата и др., 
Цин Шъхуан започва ма-
щабната дейност по свърз-
ване на всички северни 
градски и гранични стени 
на бившите царства в една 
голяма стена, която да пази 
от номадските нашествия. 
Така на картата се появя-
ва и   първата истинска Ве-
лика китайска стена. Това 
е крайно нужно, тъй като 
северните варварски пле-
мена нападат непрекъсна-
то плодородните китайски 
територии, пограничните 
райони са в непрестан-
на война, а населението 

Дзиншанлин е най-предпочитаният пешеходен маршрут и е част от известния маршрут 
Дзиншанлин – Съматай. Тази част на стената е частично реставрирана и на места е 
необлагородена, но от там се разкриват най-прекрасните пейзажи. Намира се на 154 км  
от Пекин – 2 – 3 часа с кола. Оборудвана е с лифт.

който свързва множество-
то царства в една държа-
ва и населението – в един 
народ. Той пръв се нари-
ча император и е известен 

като Обединителя. Освен 
че събира царствата в ед-
но и обединява хората в 
един народ, уеднаквявай-
ки писмеността, мерките, 

живее в страх. През вре-
мето на ранната династия 
Цин (221 – 206 г. пр. н. е.) 
северните некитайски но-
мадски племена са може 
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направена основно от ка-
мъни и пръст. Интересен 
факт е, че се използвало 
лепкаво оризово брашно, 
за да слепват тухлите.

При следващата динас-
тия Хан (206 г. пр. н. е. – 220 
г. сл. н. е.) стената е удъл- 
жена и подсилена и дости-
гала над 8000 км.

Стената пази Китай 
повече от 1500 години, но 
през 1271 г. монголците я 
преминават и завладяват 
империята. Основават  ди-
настия Юен (1271 – 1368) и 
естествено, по това време 
строежъ на стената е спрян, 
тъй като на практика тери-
ториите на юг и на север от 
нея са една държава. 

С падането на монгол-
ската династия, възвръща-
нето на Поднебесната в ръ-
цете на ханците и основа-
ването на династия Мин 
(1368 – 1644) държавата 
процъфтява, а също така 
и армията. 

Китайската стена пре-
търпява 100-годишен ре-
монт и реставрация, за да 
се предотврати нова инва-
зия от север. Днес  може 
да видим нейните остан-
ки точно от този период. 
Най-известните и достъп-
ни за туристите части от 
стената, близо до Пекин 
– Бадалин и Мутиеню, са 
също построени по време 
на династията Мин. 

Великата китайска стена 
е дълга 21 196,18 км и висо-
ка 3 – 5 м.  През 2009 г. ки-
тайската държавна админи-
страция по културното на-
следство обяви, че дължина-
та й по време на династия 
Мин е била 8851 км. Сте-
ната покрива 15 провинции 
и райони: Пекин, Тиендзин, 
Ляонин, Дзилин, Хъйлунд-
зян, Хъбей, Хънан, Шандун, 
Шанси, Шънси, Хубей, Въ-
трешна Монголия, Нин-
ся-хуейски автономен ре-
гион, Гансу и Цинхай.

Построяването на сте-
ната изисквало нечовеш-
ки усилия. 100 милиона то-
на тухли, камък и пръст са 
събирани и извозвани от 
милиони войници, селяни, 

затворници и животни, ка-
то се използват обикновено 
въжета и кошници в труд-
нопроходими райони като 
пустини и планини. 

Архитектите на стената 
се възползвали по най-до-
брия начин и строели на 
стратегически места, къ-
дето самият терен възпре-
пятства навлизането отвъд 
стената. От останките днес 
виждаме, че стената е по-
строена или върху планин-
ски хребети, или през пла-
нински проходи. В равни-
ните и пустините гранична-
та охрана използва естест-
вените бариери на речните 
скали и оазисите. По този 

начин те не само са пазели 
стратегически важни места 
и водни обекти, но са  спес-
тявали труд и материали.

За Великата китайска 
стена може да се разказ-
ва много дълго. Но  човек 
не може да добие пълна 
представа за нея, ако сам 
не се докосне до този уни-
кален апотеоз на човешкия 
труд, ако не изкачи няколко 
стълби нагоре или не над-
никне през някоя от ам-
бразурите. Чак тогава на-
пълно ще усети дъха на ис-
торията и величието на ед-
на нация.

Пекин – София
Галина КРУМОВА

 Мутиеню е най-добре реставрираната част. Тя е 
най-известната дестинация за чуждестранни туристи 

на Китайската стена. Също така е най-подходяща за 
посещение с деца. Намира се на 73 км от Пекин, около 

час и половина път с кола.
Неповторима със своите укрепления и кули, 

разпръснати по дължината й. времето за обиколка е 
няколко часа с лифт или пеша.

Съматай е единственият участък, отворен за нощни посещения. Намира се на 120 км  
от Пекин. Това е стръмен и вдъхновяващ участък, признат за част от Световното културно 
наследство през 1987 г. През есента има красиви пейзажи с червени есенни краски. 
Мястото е оборудвано с лифт. 

авторката на разходка по великата китайска стена 

Дзиенкоу е изцяло необлагороден.  
Той е най-стръмният и опасен участък от стената. Тази 
секция е най-дивият и необлагороден участък, отворена 
за посетители. Намира се на 100 км от Пекин, на около 
3 часа път с кола. Участъкът е в напълно естествен 
вид, има стръмни и опасни места. Дзиенкоу се вие по 
планинските хребети във формата на буквата W и е 
впечатляваща гледка, погледнат от горе.
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През 2022 г. КНР 
ще изстреля 
6 пилотирани 
космически кораба 

итайската кос-
мическа програ-
ма предвижда 
през тази годи-
на да се изстре-
лят шест косми-

чески кораба, за да се за-
върши изграждането на ки-
тайската космическа стан-
ция. Освен това е планиран 
и първият полет на ракета-
та носител Long March-6A. 
Това съобщи заместник-ръ-
ководителят на космиче-
ския отдел на Китайската 

корпорация за аерокосми-
ческа наука и технологии 
(CASC) Ма Тао на прескон-
ференция, цитиран от аген-
ция Синхуа. CASC, който 
е китайският разработчик 
на серията ракети и воде-
ща сила в космическата ин-
дустрия на страната, наско-
ро представи Синя книга за 
2021 г. на китайските аеро-
космически научни и тех-
нологични дейности.

Според документа през 
2021 г. Китай е извършил 

55 изстрелвания, като е на 
първо място в света по този 
показател. А общата маса 
на изстреляните от страната 
космически кораби е 191,19 
тона, което е 85,5% повече 
в годишно изражение.

През 2021 г. CASC ус-
пешно изстреля 103 кос-
мически кораба в космоса 
с 48 изстрелвания с ракети 

носители Long March, каза 
на пресконференцията Хъ 
Ян, директор на Пекинския 
институт за космическа на-
ука и технология. Той съ-
общи, че сред другите ус-
пешни космически мисии 
на страната е имало три из-
стрелвания на ракетата но-
сител „Куайджоу-1А“ и ед-
но изстрелване на ракетата 

носител CERES-1.
Общо 146 космически 

изстрелвания са извърше-
ни в световен мащаб през 
2021 г. Това е най-високият 
брой изстрелвания от 1957 г.  
Според Синята книга на 
Китай САЩ са изстреляли 
51 космически кораба през 
2021 г. с обща маса полезен 
товар от 403,34 тона.

К

итай пусна нов 
квантов софту-
ер с името isQ-
Core и го внедри 
в свръхпроводя-
щата квантова 

хардуерна платформа на 
страната.

„Това е значителна стъп-
ка напред в комбиниране-
то на местно разработени 
хардуер и софтуер за кван-
тови изчисления“, заявиха 
от Института за софтуери 
към Китайската академия 
на науките, който е основ-
ният разработчик. От там 
добавиха, че isQ-Core е ле-
сен за използване, високое-
фективен, със солидна ма-
щабируемост и висока на-
деждност.

Китай развива бързо 
квантовите си компютри, 

като през последните годи-
ни пусна няколко – „Дзиу-
джан“, „Дзучунджъ“ и „Дзу- 
чунджъ-2“. Подобни на кон-
венционалните, квантови-
те компютри също се нуж-
даят от софтуер за упра-
влението на хардуерни ус-
тройства, стартирането на 

приложения и потребител-
ския интерфейс.

Учените заявиха, че са 
внедрили isQ-Core на CAS 
облачната платформа за 
квантови изчисления, коя-
то е най-голямата по отно-
шение на хардуерния мащаб 
в момента в Китай.

уноходът „Юту-2“ от  
китайската мисия 
„Чанъ-4“ засне из-
ображения на два 
микроскопични по- 
лупрозрачни гло-

була на далечната страна 
на Луната, което е вероятно 
да помогне в проучвания- 
та за ранната история на 
естествения спътник на Зе-
мята. Резултатите от проуч-
ването бяха публикувани в  
сп. Science Bulletin.

Все още няма събрани 
данни за състава на двете 
глобули, но по уникалната 
им морфология и контекст 
се предполага, че най-веро-
ятно са следствие от удар, а 
не от вулканична дейност 
или други планетарни тела. 
Учените твърдят, че те са 

различни от пробите, взети 
по време на мисиите „Апо-
ло“, тъй като са по-големи 
и имат цвят.

Сондата „Чанъ-4“ бе из-
стреляна на 8 декември 2018 г.  
и на 3 януари 2019 г. напра- 

ви меко кацане на обратна-
та страна на Луната. До мо-
мента луноходът „Юту-2“ е 
изминал повече от 1000 м 
по лунната повърхност.

К

Л

Нов квантов софтуер isQ-Core

“Юту-2” засне изображения на 
два полупрозрачни глобула 

резултат на при-
лагането на но-
ви технологии 
като големи дан- 
ни, облачни из-
числения, из-

куствен интелект и 5G, 
в цял Китай се появиха 
„умни“ подлези, способ-
ни да предоставят разно-
образни услуги и да по-
добрят пътническия ком-
форт. Например станция 
„Лушуй“ на втория етап 
на 6-ата линия на метро-
то в град Тиендзин, Севе-
рен Китай, има 20 „умни“ 
функции наведнъж, съоб-
щава People‘s Daily Online. 

С „интелигентната“ опе- 
рационна платформа в 
контролния център слу-
жителите могат да наблю-
дават цялостно станцията 
и всичко, което се случ-
ва. Сензорите на станци-
ята могат да следят нива-
та на въглероден диоксид и 
серен диоксид, температу-
рата, влажността на възду-
ха, PM2,5 и други стойност. 

Цялата линия на метро 
номер 6 на Сиан, провин-
ция Шънси, е оборудва-
на с „интелигентна“ сис-
тема за сигурност, която 

позволява едновременно 
преглед на пътниците и 
техните вещи.

Първият в Китай под-
земен музей на диги-
талното изкуство е по-
строен на метростанция 
Zhongwanzhen в Чанша, 
провинция Хунан. Шест 
големи LED осветителни 
инсталации превърнаха 
метрото в арт простран-
ство, изпълнено с техноло-
гии и галерия, за да пока-
же местната култура.

С развитието на „ин-
телигентното“ метро, ос-
новните функции и свър-
заните с тях допълнителни 
функции на метрото могат 
да бъдат реализирани чрез 
цифрови и „интелигентни“ 
технологии, каза Уан Пен, 
доцент в Китайския уни-
верситет Ренмин в Пекин. 

Според него прило-
жението на системата на 
„интелигентното“ метро 
не само осигурява пове-
че удобство на пътниците, 
но и играе важна роля в 
разпространението на кул-
турата и подпомага фор-
мирането на бизнес сре-
дата, отбелязва уебсайтът 
Huanqiuwang.

В
“Интелигентно” метро 
улеснява пътниците
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Институт “Конфуций”, Велико Търново 

Страницата подготви 
Красимира ИВАНОВА

Част от фотоизложбата “велико Търново и Сиан – древни и уникални столици”

Проф. д-р христо Бонджолов връчва на д-р Стефан Филев 
дарението от карикатури на български и китайски художници

Т
рябва да отбеле-
жим, че китай- 
ската Нова годи-
на е най-дългият 
и един от чети-
рите големи тра-

диционни празника в Ки-
тай, който на китайски зву-
чи Син-ниен (Нова годи-
на) или Чуъндзие (Проле-
тен празник). Сега започва 
годината на Водния тигър, 
а този знак се свързва със 
сила, с прогонване на зло-
то и с много смелост. Да 
се надяваме, че тя ще бъ-
де по-добра и по-успешна за 
всички и че безстрашният 
тигър ще успее да прогони 
злия вирус, който обърка 
живота ни.

По повод китайската Но-
ва година подготвихме фо-
тоизложбата „Велико Тър-
ново и Сиан – древни и 
уникални столици”, коя-
то бе открита във фоайе-
то на института на 1 фев-
руари. Двете стари столи-
ци Велико Търново и Сиан 
са представени в 24 снимки 
на 12 пана. Идеята се ро-
ди естествено, защото двата 
града са побратимени. От 
друга страна, те имат об-
ща историческа съдба, за-
щото са стари столици на 
две уникални култури и в 
двата града се усеща полъ-
хът история. 

Целта на изложбата е 
да се подобрят културните 
връзки между двата града, 
нашите съграждани и гости 
да се запознаят с културата 
на Сиан и да научат повече 
за историята му. Снимките 
от Велико Търново предста-
вят Царевец, Великотърнов-
ския университет, Патриар-
шията, Стамболовия мост, 
паметника на Левски, Ин-
терхотела, старата част на 
града и шествие по главна-
та улица. 

Не по-малко интерес-
ни са и снимките от Сиан,  
който е столица на Китай 
по време на най-големия 
разцвет, когато управлява 
династия Тан. Около Си-
ан се намира и Теракотена-
та армия, която пази пър-
вия китайски император 
Цин Шъхуан в задгробния 

Мисия: партньорство и културно 
сътрудничество между Китай и България

енергия (екология), инклу-
зивност (общи усилия и вза-
имосвързаност), отвореност 
(към света) и чистота (от 
подкупност, от допинг). 

Основният слоган на 
Олимпиадата беше „Хар-
мония в различието”, кое-
то е главно китайско схва-
щане за света, т. е. запазва-
не на различията чрез на-
миране на общ език, стре-
меж към хармония, а не 
към еднаквост. Концепция- 
та за социална хармония 
датира в Древен Китай до 

живот. Други две снимки в 
изложбата показват пагода-
та на малката и голямата 
дива гъска, строени по вре-
ме на династия Тан, в кои-
то са превеждани най-зна-
чимите будистки текстове. 
Показваме и градската сте-
на по време на Фестивала 
на фенерите, който се праз-
нува на 15-ия ден след Но-
ва година. Много интерес-
на е джамията от 7-и век 
в Сиан, която съчетава ки-
тайски и арабски елементи. 

Експозицията ще бъде 
достъпна през следващите 
пет месеца. Чрез нея иска-
ме да помогнем за задълбо-
чаване на връзките между 
Велико Търново и Сиан, за-
щото потенциалът за култу-
рен обмен е голям, а и Ве-
ликотърновският универси-
тет „Св. св. Кирил и Мето-
дий“ има сключен договор 
за сътрудничество с един 
от университетите в Сиан. 

Сиан в момента е затво-
рен все още заради панде-
мията, но се надявам мер-
ките скоро да бъдат премах-
нати и да можем да пъту-
ваме дотам свободно, за да 
възобновим живите връзки. 
Китайската страна наложи 
най-строгите мерки в све-
та за справяне с пандемия- 
та, но паралелно с това 

Си Дзинпин, като той лан-
сира лозунга „Китайската 
мечта за хармоничен свят”. 
Именно тези взаимносвър-
зани концепции – хармони-
чен свят и Китайска меч-
та, бяха демонстрирани на 
Олимпиадата.

По повод китайската Но-
ва година направихме даре-
ние от карикатури на Об-
ластната болница във Ве-
лико Търново. Творбите са 
дело на китайски и българ-
ски карикатуристи и са част 
от съвместен проект между 

подаде ръка за помощ на 
целия свят.

Да си призная, много 
ми липсва Китай! Липсват 
ми китайските приятели, 
живият контакт с колеги 
в университетите, в които 
съм работила. Липсват ми 
библиотеките, подреденият 
живот и усмихнатите хора, 
с които общувах там. 

Другото голямо събитие 
последния месец бе Зимна-
та олимпиада в Пекин, коя-
то можахме да следим он-
лайн. Концепцията за про-
веждането й бе на базата 
на четири принципа: зелена 

времето на Конфуций. През 
1996 г. известният китайски 
професор философ Джан 
Лиуън в свой труд разви-
ва вижданията на учението 
за хармонията в концепция 
за културната стратегия на 
21-ви век, която в следва-
ща монография доразвива 
в геополитическа и външ-
нополитическа. Там проф. 
Джан говори за прилагане-
то на сила на мира – хармо-
нията, която е отвъд кон-
цепциите за твърдата, ме-
ката и интелигентната си-
ли. През 2012 г. тази идея 
бе доразвита от президента 

Съюза на българските ху-
дожници – секция „Кари-
катура“, Българския червен 
кръст, Военномедицинска 
академия и Институтите 
„Конфуций“ във Велико-
търновския университет и 
София.

Ректорът на Великотър-
новския университет проф. 
Христо Бонджолов, който 
е и председател на Управи-
телния съвет на Институт 
„Конфуций“, Велико Търно-
во, връчи част от фотосите 
на д-р Стефан Филев – из-
пълнителния директор на 
МОБАЛ „Д-р Стефан Чер-
кезов“ във Велико Търново. 
Тези фотоси ще бъдат под-
редени в новото инфекци-
озно отделение на търнов-
ската болница. Целта е да 
вдъхнем настроение и опти-
мизъм на пациентите. По-
добно дарение ще бъде на-
правено и за други лечеб-
ни заведения.

В началото на февруари 
обявихме ежегодния нацио-
нален конкурс “България и 
Китай – древни и уникални 
цивилизации”, но този път с 
две подтеми, които да при-
влекат вниманието на още 
по-широк кръг желаещи да 
се включат в него. Очаква-
ме интересът към конкурса 
да бъде повишен, а участни-
ците в него многобройни.

В средата на следва-
щия месец започваме и 
още един много интересен 
проект, озаглавен „Очаро-
ванието на традиционните 
носии в очите на Изтока и 
Запада” – лагер за култу-
рен обмен между ЕС и Ки-
тай. Той цели да покаже на 
участниците обичаите, кул-
турата, религиозните вяр-
вания, както и еволюцията 
на езика и писмената сис-
тема като част от култура-
та на носиите през послед-
ните стотици и дори хиля-
ди години посредством три 
модула: „Лекции по култура 
на носиите”, „Ревю на но-
сии” и „Виртуална обикол-
ка в света на националните 
облекла”. Проектът се осъ-
ществява с подкрепата на 
Центъра за езиково обуче-
ние и сътрудничество към 
Министерството на образо-
ванието на Китай, с дома-
кини Пекинския универси-
тет за чужди езици и кул-
тура и Институт “Конфу-
ций” във ВТУ. Участници-
те ще се включат едновре-
менно онлайн като езико-
ви партньори за една за-
дълбочена дискусия, коя-
то ще се води на англий-
ски и китайски език, а за-
нятията ще се проведат в 
два уикенда, когато могат 
да се включат всички же-
лаещи ученици, студенти и 
граждани. 

Доц. искра МаНДОва,  
директор на институт 
“Конфуций”, велико 
Търново,  пред  
в. „Китай днес“ за 
предстоящите работни 
планове и дейността 
на института през тази 
година, както и за 
наскоро отминалите 
знакови събития 
– китайската Нова 
година и Зимната 
олимпиада в Пекин. 
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ова качване на 
килограми мо-
же да се предо-
тврати с някои 
малки промени в 
хранителния ре-

жим или физическата ак-
тивност. Достатъчно е да 
намалите ежедневния при-
ем на калории със 100 – 200 
или да ги изгорите с тре-
нировка. Така ще запазите 
добрата фигура и ще предо-
твратите напълняването в 
дългосрочен план. Идеята 
за малките промени била 
предложена от американ-
ския експерт по затлъстя-
ването Джеймс Хил през 
2004 г. Този метод бил из-
ползван в множество про-
учвания за намаляване или 
качване на тегло. Участни-
ците в тях били предимно 
жени на възраст между 18 

омантична, подмладява-
ща, пречистваща, отпус-
каща, зареждаща с енер-
гия – музиката докосва 
тези емоционални стру-
ни на душата от хиляди 

години. В Древен Китай лекари-
те разработили систематичен под-
ход за включването на музикал-
ните тонове в процеса на лечение.

Използването на музиката като 
терапия е документирано в пър-
вия китайски текст по медици-
на „Хуанди нейдзин“, писан пре-
ди повече от 2000 години. Музи-
калната терапия е аспект от те-
орията за петте елемента, която 
е основна за традиционната ки-
тайска медицина. 

Всичко в природата е съста-
вено от пет елемента – Земя, Во-
да, Огън, Метал и Дърво. Все-
ки един от тези елементи е свър-
зан с различни аспекти, например 
сезон на годината, вътрешен ор-
ган, цвят, музикална нота и т. н. 
В традиционната китайска музи-
ка има пет ноти – дзяо, джъ, гун, 
шан и у, които се изпълняват на 
традиционни музикални инстру-
менти като барабани, гонг, флей-
та и цитра. 

Китайската медицина използ-
ва връзката между вътрешните 
органи и петте елемента, като 
ги свързва и с музикалните но-
ти, за да постигне различни ле-
чебни цели.

Според тази теория нотата дзяо 
(съответстваща на „ми“ в запад-
ната музикална система) принад-
лежи на елемента Дърво. Това е 
звукът на пролетта и въздейства 
върху черния дроб. Тя насърчава 

Как да държите 
килограмите  
под контрол

и 60 години. Онези, кои-
то следвали програмата 
в продължение на 8 до 14 
месеца като превенция на 
затлъстяването, качили с 
1 кг по-малко в сравнение 
с контролната група. За 
съжаление обаче, малки-
те промени били от полза 
само в опитите да се пре-
дотврати качването на ки-
лограми, но не и за отслаб-
ването.

 Ето няколко съвета как 
да останете в добра 

форма с леки промени в 
ежедневните навици:

 Слизайте една спирка 
по-рано и изминете оста-
налото разстояние пеша. 
Може да добавите и още 
10 – 15 минути ходене, за 
да изгорите 60 допълни-
телни калории.

 Откажете се от пър-
жените картофи. 

Пържените картофи, 
които се дават обикнове-
но като гарнитура, съдър-
жат стотици калории. Ка-
то се откажете от тях или 
ги замените със зеленчу-
кова салата, ще намалите 
дневната доза калории с 
около 200.
 Заменете безалкохол-

ните напитки с вода. Така 
ще си спестите не по-мал-
ко от 145 калории.
 Не добавяйте мляко в 

кафето. С млякото, което 
слагате в кафето, добавят 

185 излишни калории в 
дневния порцион.
 Една лъжица масло 

по-малко. Когато готвите, 
използвайте само лъжица 
масло. Това означава око-
ло 100 калории по-малко.
 Оставете половината 

порция сладко за следва-
щия ден или се откаже-
те от нея. Така значител-
но ще намалите дневната 
дажба калории.
 Разхождайте се, до-

като говорите по телефо-
на. Така при дълъг разго-
вор ще успеете да изгори-
те около 100 калории.

 Вземете си куче за до-
машен любимец. Ежеднев-
ните разходки, от които се 
нуждае кучето ви, ще ви 
помогнат да изгаряте по 
поне 150 калории повече 
всеки ден.
 Малките промени в 

ежедневието имат редица 
преимущества в контрола 
над теглото. 

Освен това е по-лесно 
да ги въведете в начина 
си на живот и да се при-
държате към тях. В резул-
тат те ще станат причина 
за големи изменения в ли-
чен план.

Музиката в традиционната китайска медицина

безпрепятственото движение на 
енергията Ци на черния дроб, об-
лекчавайки депресията. 

Нотата джъ (съответства на 
„сол“) се асоциира с елемента 
Огън, лятото и сърцето. Тя под-
хранва сърцето и стимулира кръ-
вообращението. Нотата гун (съот-
ветства на „до“) принадлежи на 
елемента Земя, късното лято и 
подсилва далака. 

Нотата шан (съответства на 
„ре“) се свързва с елемента Ме-
тал, есента. Тя пази и подсилва 
белите дробове. Нотата ю (съот-
ветства на „ла“) принадлежи на 
елемента Вода и зимата. Тя под-
силва ин на бъбреците, пази ес-
енцията и намалява огъня в бе-
лите дробове.

Няколко клинични проучва-
ния в Китай тестваха лечебна-
та сила на пентатониката в ки-
тайската музика.

При депресия
Изследване на учените в Тай-

ван, предназначено да оцени ефек-
та от китайската музикална те-
рапия върху 71 студенти, страда-
щи от депресия, констатирало, че 
базирани на нивата на кортизо-
ла в слюнката, показали, че с те-
чение на времето било забеляза-
но значително намаляване нива-
та на депресия.

При сезонни афективни 
разстройства

Второто изследване се фоку-
сирало върху ефекта от музикал-
ната терапия върху по-възрастни 
пациенти със сезонни афектив-
ни разстройства. На половина-
та от 50-те участници била при-
лагана китайска музикална те-
рапия, а другата половина били 
контролна група. След осем сед-
мици музикална терапия нивата 

Между 20- и 55-годишна възраст повечето хора 
ежегодно добавят по 0,5 до 1 кг към теглото си. 
С течение на времето те се натрупват и един ден 
установяваме, че е трудно да облечем любимите си 
дрехи. Такова увеличение на теглото обикновено не 
се дължи на преяждане, а по-скоро на излишното 
количество 100 – 200 калории всеки ден.

на музикалната групата били зна-
чително по-ниски от тези на кон-
тролната. 

При раковоболните
Предмет на третото изследва-

не било да се оцени ефектът от 
петтонната музика върху качест-
вото на живот на пациенти с на-
преднал стадий на рак, които би-
ли разпределени в три групи: ки-
тайска петтонна музика (68), ле-
чение със западна музика (68) и 
контролна група (34). Учените за-
ключили, че терапията с петеле-
ментната музика може да подобри 
качеството на живот при пациен-
тите с напреднал стадий на рак. 

При стрес
Проучванията показват, че 

музиката може да повлияе на  
мозъчните вълни и хормоните на 
стреса. Проучване от 1998 г. от-
крило, че областта на мозъка, коя-
то анализира музикалните ноти, 
може да бъде разширена с 25% 
чрез практикуването и слушане-
то на музика. 

При хронична умора
Музикалната терапия облек-

чава и синдрома на хроничната 
умора, която продължава пове-
че от шест месеца. Сред другите 
симптоми е възможно да са лип-
са на апетит, преумора, главобо-
лие, депресия и тревога, пробле-
ми с концентрацията и съня.

Резултатите от проучване по-
казват, че билкова терапия в 
комбинация с нотите гун (земя) 
и дзяо (дърво) значително обле-
кчила симптомите на хронична-
та умора и болките в ставите и 
мускулите.
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а площадката за 
връчване на ме-
далите на Зим-
ната олимпиа-
да в Пекин до-
броволките бя-

ха облечени в типични ки-
тайски костюми. Всяко тя-
хно движение и изражение 
бяха безупречно оттрени-
рани. Те бяха много стил-
ни свидетели и участници 
в най-великия момент за 
спортистите – връчването 
на техните награди. 

Същевременно те де-
монстрираха и красота-
та и жизнеността на ки-
тайските младежи.

На площадката за на-
граждаване в състеза-
телната зона на Джан- 
дзякоу след 18 часа всеки 
ден започваше най-натова- 
реният период за добровол-
ките. Въпреки защитните 
маски на лицата им моми-
четата се гримираха мно-
го внимателно, за да из-
глеждат колкото се може  
по-красиви. 

Уан Мандин, една от до-
броволките в церемониите 
по награждаване, обясни 
за Радио Китай за чужби-
на, че всяка вечер е трябва-
ло да носи табла с 4 златни 

Н

медала. „Въпреки че дре-
хите ни изглеждат тънки, 
не усещахме студа, защо-
то в тях имаше устройства, 
които затоплят. Костюми-
те ни бяха много впечат-
ляващи. За главата имаше 
по две цветя, а върху дре-
хата малка китайска бро-
дерия от коприна.“

Костюмите на добро- 

волките за церемонията по 
награждаванията бяха на-
речени „реещи се сняг и 
цветя“, а дизайнът им бе 
в типичен китайски стил. 
Те обикновено се подгот-
вяха за най-много по пет 
церемонии по награжда-
ване на вечер. 

Въпреки големия студ 
в Джандзякоу трябваше да 

репетират внимателно все-
ки следобед, за да не про-
пуснат след това нито един 
детайл.

Уан Мандин обясни, че 
е трябвало да води спор-
тистите от входа до стъл-
бичката, което е около де-
сет стъпки и завъртане. 
„Нашият ръководител ни 
казваше, че всеки завой 

Доброволките на Зимните игри показаха 
красотата и жизнеността на Китай

П
рез януари в 
Центъра за не-
материално кул-
турно наслед-
ство в Ханджоу 
се проведе ме-

роприятие под мотото „Да 
усетим духа на династия 
Сун и Азиатските игри“, 
което предостави възмож-
ност на жителите и гос-
тите на града да изпроб-
ват някои традиционни ки-
тайски игри, като хвърляне 
на стрели във ваза, древна-
та игра с топка цудзю, ка-
лиграфия в стила джуан, 
рецитиране на стихотворе-
ния от династия Сун, както 
и някои съвременни спор-
тове от Азиатските игри.

Хвърлянето на стрели 
във ваза е забавление с дъл-
га история, което е било 
много популярно през ди-
настия Сун. В момента та-
зи игра има разнообразни 
варианти и е много по-ин-
тересна. 

„Преди съм я вижда-
ла само в телевизионните 
сериали. Днес имах въз-
можност да я играя и раз-
брах, че не е толкова лес-
но, колкото изглежда“, спо-
деля една от участничките 
в събитието с фамилия Ян. 

„Харесвам културата на ди-
настия Сун, затова днес до-
ведох и детето ми да я по-
чувства.“

Цудзю всъщност при-
лича много на днешния 
футбол. Тази игра с топ-
ка е била популярна не са-
мо сред високопоставени-
те особи, но и сред обик-
новените хора, също през 
династия Сун. 

По онова време тя е би-
ла любимо занимание и до-
ри са се организирали ма-
чове. Според едно стихо-
творение от династия Сун 
цудзю е било едно от заба-
вленията, популярни в ця-
лата империя. 

По време на меропри-
ятията в Ханджоу на 15 
януари посетителите има-
ха възможност сами да се 
включат в играта, за да усе-
тят защо хората от динас-
тия Сун са харесвали тол-
кова много този спорт.

В рамките на събитие-
то в Центъра за нематери-
ално културно наследство 
бе организирано и състеза-
ние за изписване на йерог-
лифи в стила джуан. 

Така младите посетите-
ли се запознаха с някои ха-
рактеристики и еволюцията 

Да усетиш духа 
на династия Сун и 
Азиатските игри  
в град Ханджоу

на древните китайски пис-
мени знаци. Конкурсът за 
рецитиране на стихове от 
династия Сун им позволи 
да усетят широкия духовен 

свят на тогавашните поети, 
техния житейски вкус и 
усет към естетиката.

С приближаването на 
19-ите азиатски игри в 

трябва да е под прав ъгъл.“ 
Джао Сию, друга добро-
волка, сподели, че е тряб-
вало да запомнят много 
добре къде да застанат, за 
да изглеждат добре на ка-
мерите. „Това изисква мно-
го тренировки и повторе-
ния, за да сме уверени, че 
сме на правилното място.“

В олимпийската зона на 
град Джандзякоу имаше 26 
доброволки по награжда-
ването, като голяма част 
от тях бяха студентки от 
университети в Пекин и 
провинция Хъбей. 

Освен в награждаване-
то, те се възползваха и от 
уменията си, за да напишат 
и подарят на гостите лис-
ти с калиграфски изписа-
ни йероглифи, учеха спор-
тистите на китайски, т. е. 
използваха всяка възмож-
ност за популяризиране-
то на китайската култура.

„Трябваше да сме пер-
фектни на всяко награж-
даване, защото предста-
влявахме китайския на-
род. Всяко момиче бе ка-
то един цвят на божур, та-
ка показахме на света кол-
ко жизнени и красиви са 
китайските младежи“, каз-
ва Джао Сию.

Ханджоу това събитие бе 
от важно значение. Благо-
дарение на викторината по-
сетителите научиха пове-
че за тях.

Местната управа, като 
организатор на това култур-
но събитие, положи всички 
усилия, за да създаде Цен-
търа за културата на динас-
тия Сун. Жуан Фан, един 
от организаторите, каза, 
че атмосферата в района 
е изключително предраз- 
полагаща. 

„По време на това съби-
тие ние успяхме да възро-
дим част от практикувани-
те през династия Сун спор-
тове. Така местните жители 
имаха възможност да усе-
тят древната култура и ат-
мосферата на предстоящи-
те Азиатски игри.“
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Ролята на културата за 
социалистическата модернизация

Онлайн изложба на китайско народно изкуство 

а петия пленум 
на 19-ия центра-
лен комитет на 
Китайската ко-
мунистическа 
партия бе по-

ставена цел до 2035 г. да 
бъде изградена държава с 
мощна култура. Конкрет-
ният график показва, че в 
бъдеще културното строи-
телство ще бъде в основата 
и предпоставка за изграж-
дането на една модерна со-
циалистическа държава.

Фактите показват, че 
великото възраждане на 
китайската нация изисква 
както силна материална, 
така и силна духовна осно-
ва. Единствено на базата на 
културна мощ е възможно 
да се изгради модерна со-
циалистическа държава с 
китайски характеристики. 
Културата е и душата на 
модернизацията. Ако кул-
турата не е силна, не мо-
же да се говори за модерна 
държава. Световната прак-
тика доказва, че модерни-
зацията и цялостната тран-
сформация на общество-
то обхващат различни об-
ласти, като политика, ико-
номика, общество и разби-
ра се, култура. Както под-
чертава Си Дзинпин: „Со-
циализмът с китайска спе-
цифика е от изключител-
но значение за всестранно-
то развитие и прогрес. Без 
просперитета и развитието 
на социалистическата кул-
тура не е възможна социа-
листическа модернизация“.

Стратегията за култур-
на мощ е от изключително 

заглавена „Стотици ти-
гри празнуват новата 
година заедно“, излож-
бата стартира онлайн 
на 29 януари. Общо 634 
творби на художници, 

дизайнери, преподаватели и сту-
денти от колежи и университе-
ти по изкуствата от цялата стра-
на могат да бъдат разгледани от 
публиката. 

Н

О

Просперитетът на една държава и нация 
винаги е подкрепян от просперитета 
на културата. Великото възраждане на 
китайската нация изисква развитието 
и разцвета на културата й, подчертава 
генералният секретар на ЦК на ККП Си 
Дзинпин. Културата е душата на прогреса на 
една нация, а разцвета й е просперитет за 
държавата като цяло. 

постигна исторически скок 
в модернизацията си по пъ-
тя на развитието през изми-
налите 40 години, за кое-
то на Запада му бяха необ-
ходими близо 200 години. 
В резултат на това китай-
ците се избавиха от край-
ната бедност и в момента, 
когато отбелязва стогодиш-
нината от основаването на 
ККП, страната успя да из-
гради общество със сред-
но ниво на благосъстояние. 
Може да се твърди, че ки-
тайците успешно прокара-
ха нов път на модерниза-
ция, тоест на социалисти-
ческата модернизация с ки-
тайски специфики. Несъм-
нено е, че китайският стил 
на модернизация обогатява 

В изложбата могат да се видят 
разнообразни произведения на на-
родното изкуство, тематични арт 
дизайни, производни културни и 

креативни продукти, които са спе-
циално селектирани и представят 
общо 1034 изображения на тигри.

Изложбата е разделена на две 

части, фокусиращи се върху инова- 
циите в народните занаяти и из-
куството на народните майстори. 
Втората част на изложбата показ-
ва повече от 100 изящни творби 
на новото поколение народни тво-
рци, като сред експонатите има де-
коративно изрязана хартия, бро-
дерия, дърворезба, кукли на сен-
ките, розов порцелан, произведе-
ния от камък, съдове от емайл, 
лакирани изделия, мастилени пе-
чати и други.

Изложбата е спонсорирана от 
Академията за изкуства и дизайн 
към университета Цинхуа и Ки-
тайската асоциация за фолк ли-
тература и творчество. 

световния модел и допри-
нася с китайската мъдрост 
за бъдещото развитие на 
развиващите се държави. 
В същото време, при осъ-
ществяването на целите на 
второто столетие, Китай е 
изправен пред още по-го-
леми предизвикателства, 
които изискват по-голямо 
културно самочувствие от 
всички китайци, по-силна 
духовна инерция в изграж-
дането на модерната социа-
листическа държава.

Обществото трябва да 
постигне консенсус в оп-
ределянето на културните 
ценности и да кондензира 
духовните си сили. Това е 
знак, че една нация или 
държава продължава да 

следва собствените си тра-
диции, напредвайки с про-
мените и глобализацията. 
Китайският модел на мо-
дернизация би трябвало да 
е най-правилният, защото 
е установен от самите ки-
тайци на базата на упорити 
проучвания под ръковод-
ната роля на ККП. На ба-
зата на този консенсус ки-
тайците трябва дълбоко да 
осъзнаят, че основната си-
ла, която ги води, е каузата 
им за модернизация наче-
ло с Китайската комунис-
тическа партия. Този осно-
вен принцип е включен в 
целия процес, който след-
ва страната в превръщане-
то й в модерна държава с 
китайски характеристики. 
В Китай се уважава доми-
ниращата позиция на наро-
да, насърчава се творчест-
вото и реализацията на на-
предничавите идеи, подкре-
пят се и основните инте-
реси на всички хора. Ки-
тайските политици изис-
кват от народа да се при-
държа към китайските спе-
цифики в модернизацията, 
да върви по свой собствен 
път, правилно и диалекти-
чески да разбира връзката 
между традиционната, ре-
волюционна и съвремен-
на социалистическа кул-
тури и да не се отклонява 

от избраната посока в раз-
витието.

Китайският лидер нас- 
тоява да се укрепи привле-
кателната сила на култура-
та и да се покаже на света 
уникалният й чар. Благода-
рение на политиката на ре-
форма и отваряне и усилия-
та за модернизация, цялост-
ната мощ на Китай расте. 
Фактите доказват, че един-
ствено ако една държава е 
силна, другите народи ще 
уважават нейната култура. 
Си Дзинпин настоява ки-
тайците да поемат мисията 
за популяризиране на своя-
та култура по целия свят, 
особено на фона на бързо-
то икономическо развитие. 
Китайската култура призо-
вава за интегриране на кра-
сотата във всички култури 
и стремеж към хармония, 
за да има силна съвмести-
мост и приобщаване, което 
е нейно уникално предим-
ство. В бъдеще Китай ще 
се стреми не само да пока-
же на света хилядолетната 
си история и великолепие- 
то й, но и по-важното, на 
духовния имидж и инова-
тивен дух на съвременния 
китайски народ. Да демон-
стрира качествата му, както 
и да сподели с другите на-
роди постиженията и опи-
та от модернизацията.

Онлайн изложба, посветена 
на годината на Тигъра, с 
фокус върху китайските 
народни занаяти, не спира да 
набира популярност в Китай 
от откриването си в края на 
януари.

значение за великото въз-
раждане на китайската на-
ция и за изграждането на 
силна и модерна социалис-
тическа държава. Благода-
рение на политиката на ре-
форма и отваряне, Китай 



15днесКитай
4 – 10.03.2022

сПоРт

Страницата подготви  
Гаврил ГАВРИЛОВ

В Пекин 2022 паднаха два световни 
и осем олимпийски рекорда

Д

Трябваше да постигна 
върхово постижение, за 
да спечеля титлата, в 
следващите стартове 
ще бъдем непобедими, 
категоричен бе китаецът  
Гао Тиню

София, 1301  
ул. „Позитано“ 20

Тел.: +3592 944 1026
Имейл: kitai.dnes@abv.bg

Уебсайт: www.kitajdnes.com

ИЗДАТЕЛ
Проф. Светлана ШАРЕНКОВА

Управител на  
РА Евромедия ООД

Тел.: +3592 943 4664

РЕДАКЦИОНЕН СЪВЕТ
Председател

Проф. д.ик.н. Димитър ИВАНОВ
Тел.: + 3592 944 1020

РЕДАКЦИОННА 
КОЛЕГИЯ

Главен редактор  
Петър ГЕРАСИМОВ

Отговорен секретар  
Бони НЕМСКИ

Редактори
Любомир МИХАЙЛОВ
Красимира ИВАНОВА

Репортер 
Галина КРУМОВА

Стилист
Добромира МАНЕВА

Графичен дизайн 
Мая ПЕТРОВА

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ
+3592 944 1026

РЕКЛАМА
Тел.: +3592 944 1026

kitai.dnes@abv.bg
Рекламите и обявите  
се заплащат авансово  

по банкова сметка  
или в брой

БАНКОВА СМЕТКА
Райфайзенбанк АД, София

ул. Н. Гогол 18-20

IBAN 

BG39RZBB91551060382418
Банков код BIC RZBBBGSF

РА Евромедия ООД

СЧЕТОВОДСТВО, КАСА
Тел.:+3592 944 1026

ПЕЧАТ
АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

ва световни и още осем 
олимпийски рекорда пад-
наха в Пекин в измеримите 
дисциплини от кънки бя-
гането и шорттрека. Осем 
от върховите постижения 

бяха дело на нидерландци. В бързото 
пързаляне с кънки Нил ван дер Пул 
измина 10 000 м за 12:30,74 мин. Су-
зане Шултинг постигна 1:26,514 мин.  
в четвъртфиналната серия на 1000 м 
в шорттрека. С нейна помощ женска-
та щафета на Нидерландия, включ-
ваща още Селма Путсма, Ксандра 
Велцебьор и Яра ван Керкхоф, счу-
пи олимпийския рекорд на 3000 м с 
време 4:03,409 мин.

В кънки бягането олимпийски ре-
корди записа Ирене Схаутен - на 3000 
м с 3:56,93 мин., и на 5000 м с 6:43,51 
мин. Ван дер Пул подобри олимпий-
ския рекорд на 5000 м с 6:08,84 мин.  
В бягането на 1500 м Ирен Вюст (Ни-
дерландия) записа 1:53,28 мин. При 
мъжете на същата дистанция съна-
родникът й Келд Найс финишира за 
1:43,21 минути.

Два олимпийски рекорда в кън-
ки бягането бяха дело на азиатци. На 
500 м Гао Тиню (Китай) записа 34,32 
сек., а Михо Такаги (Япония) пробя-
га 1000 м за 1:13,19 мин. Представи-
телят на домакините Гао Тиню заво-
юва златен медал номер пет от общо 
спечелените девет титли за Китай. 

Тиню надви силната конкуренция 
на Мин Кю Ча, който също постиг-
на резултат за олимпийски рекорд, 
но остана на 7 стотни от победителя 
и трябваше да се задоволи със сре-
бърния медал. На трета позиция се 
нареди японецът Ватару Моришиге 
(+0.17 секунди).

Резултатът на Гао от 34.32 секун-
ди е с 9 стотни по-добър от досегаш-
ното най-добро постижение на олим-
пийски игри на норвежеца Хаавард 
Лоренцен в Пьонгчанг 2018. По то-
зи начин 24-годишният Гао спечели 
втори олимпийски медал в кариерата 
си след бронза в същата дисциплина 
преди четири години. След финала 
Гао бе много щастлив и развълнуван 
от спечелването на златния олимпий-
ски медал. Той стана първият китаец 
с титла от Олимпиада в този спорт 
при мъжете. „Трябва да поставиш нов 
олимпийски рекорд, за да спечелиш 
златен медал. Това е наистина бързо 
трасе, а състезателите показват мно-
го високо ниво. Не е изненада, че по-
добрих върховото постижение“, зая-
ви 24-годишният Гао.

„Добре започваме с този спорт в 
Китай. В бъдещите години със сигур-
ност ще бъдем непобедими.  Първи-
те успехи на моите съотборници за-
почнаха още на Игрите в Сочи през 
2014 година. Нашата федерация при-
ложи най-доброто от опита на Ни-
дерландия – водещата световна на-
ция в този спорт. За Олимпийските 
игри в Пекин 2022 проведохме мно-
го целенасочена подготовка и резул-
татите не закъсняха“, допълни още 
Гао пред медиите.

За постигнатите върхови постиже-
ния голяма е заслугата на домаки-
ните, които бяха се постарали всич-
ки олимпийски съоръжения да пре-
доставят максимална възможност за 
изява на спортистите. Председателят 
на Българския олимпийски комитет 
Стефка Костадинова, която бе през 
цялото време на надпреварата в ки-
тайската столица, заяви: „Искам да 
изтъкна, че домакините се бяха поста-
рали да осигурят перфектна органи-
зация в доста трудна обстановка. Ед-
на от най-мощните държави на света 
за втори път приема игрите, а Пекин 
стана първият град домакинствал и 
на лятна, и на зимна олимпиада. Оп-
итът на местните хора от Пекин 2008 
явно е помогнал при организиране-
то на сегашната олимпиада, осен то-
ва част от нещата все повече се ди-
гитализират и улесняват от техноло-
гиите, включително езиковите бари-
ери. Мнозина нарекоха игрите „Зеле-
ната олимпиада“, като най-щадящата 
досега природата. Наред със състеза-
нията и емоциите покрай тях, зим-
ните спортове откриха нови хоризон-
ти, милиарди по цял свят се запоз-
наха с възможностите на нови снеж-
ни региони в тази част на планетата. 
Чрез олимпиадата Китай стимулира 
изключително амбициозна социална 
програма да привлече над 300 мили-
она души към белите спортове, а то-
ва кореспондира с принципите и ду-
ха на олимпийските игри.“

Според олимпийската шампионка 
и световна рекордьорка в скока на ви-
сочина мерките за безопасността на 
спортистите, треньорите и техниче-
ските щабове на участващите са би-
ли строги, но в същото време и де-
ликатни. „Да, здравните мерки бя-
ха много стриктни, но това бе един-
ственият възможен начин да се със-
тоят олимпийските игри. Домаки-
ните вече имаха примера на Япония 
с олимпиадата в Токио, а продъл-
жаващата пандемия наложи подоб-
ни стриктни ограничения. Всички 
свързани с олимпиадата бяха изоли-
рани в „балон“, което донякъде от-
не чара на състезанията, но осигури 
възможността те да се състоят. Ос-
вен това, за разлика от Токио мина-
лото лято, сега по трибуните имаше 

зрители, макар и само от Китай. За-
щото спортът без зрители е съвсем 
различен и някак ощетен. Наистина 
не е приятно всеки ден да те тестват 
за вируса, да си непрекъснато с мас-
ка, особено в снежна обстановка, да 
се храниш и тренираш изолирано, да 
спазваш драконовски изисквания и 
да си нон стоп сред медицински слу-
жители. Здравните мерки промениха 
визията на игрите, присъствието на 
спортистите на обществени места бе 
редуцирано, церемониите променени, 
а регламентите съобразени. Най-ва-
жното обаче е на лице – спортистите 
от цял свят се събраха за своята по-
редна олимпийска среща. Макар и в 
необичайна обстановка те излъчиха 
най-добрите сред най-добрите. С кое-
то, в един много труден и деликатен 
за човечеството момент, показаха си-
лата на олимпийския дух“, сподели 
Стефка Костадинова.

Президентът на Международния 
олимпийски комитет (МОК) Томас 
Бах заяви, че Игрите в Пекин са 
преминали много успешно и спор-
тистите са доволни от условията в 
китайската столица „Тук в Пекин 
много ясно се видя, че спортистите 
са щастливи, дори повече от щастли-
ви. Те останаха изключително довол-
ни от съоръженията, от условията в 
олимпийските села, от предоставе-
ното им обслужване, както и от си-
гурността в затворените балони при 
тази толкова сложна здравна ситуа-
ция“, заяви Бах.

„Състезателите отговориха с из-
ключително представяне и отлични 
постижения, а от моя гледна точка 
и с невероятен олимпийски дух. От 
опита ми смятам, че той надминава 
много други Игри в това отношение“, 
добави президентът на МОК.

„Създаден е план за многофунк-
ционалото целогодишно използване 
на всички спортни съоръжения и след 
Игрите. Това се базира и на факта, че 
над 300 милиона китайци имат инте-
рес или практикуват зимни спортове. 
Мисля, че тази тенденция беше под-
крепена допълнително от големите 
успехи, които постигнаха състезате-
лите от олимпийския отбор на дома-
кините“, каза още Томас Бах.

Гао Тиню е убеден, че в следващите състезания китайските състезатели  
в бързото пързаляне с кънки ще станат непобедими
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. Позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

радост от зимните 
спортове
През последните 
години 
международният ски 
курорт Дзиджоу, 
разположен в 
източната част на 
планината Яншан, 
недалеч от град 
Тиендзин, привлича 
все повече скиори 
с перфектните 
си условия. Ски 
курортът разполага 
със специална писта 
за обучение на 
тийнейджъри и деца, 
които се забавляват 
истински със зимните 
спортове.

аботата в област- 
та на селското сто- 
панство и селски-
те райони заема 
първото място в 
дневния ред на 

китайското правителство 
за последните 19 години от 
2004 г. насам. 

В очертаните от Китай 
цели за тази година се на-
бляга на усилията за ста-
билизиране и увеличаване 
на селскостопанската про-
дукция, постепенно увели-
чаване на доходите на земе-
делските стопани и гаран-
тиране на стабилността в 
селските райони.

Предвиждат се мерки за 
гарантиране на стабилната 
реколта от зърнени храни и 
запазването на годишната 
продукция от над 650 ми-
лиарда килограма.

есъмнено Зимни-
те олимпийски 
игри 2022 бяха 
най-гледаните в  
олимпийската ис- 
тория, но малци-

на предполагат, че към теле-
визионните зрителите са се 
присъединили и някои диви 
животни. Оказва се обаче, 
че край пистите на няколко 
пъти са заснети любопитни 
диви животни, особено лео-
пардови котки.

В края на януари на ал-
пийските ски писти в квар-
тал Янцин, на около 90 км 
северозападно от Пекин, ле-
опардова котка е забеляза-
на спокойно да се разхожда, 
без да се притеснява от про-
вежданите репетиции тук. 

Три дни по-късно ки-
тайски фотограф заснема 
друга леопардова котка в 
гората близо до ски пистите 

Р

Н

В
район Юнжън, 
южна провин-
ция Юннан, се 
проведе поред-
ният „Фестивал 
на народните 

носии“, наричан още древ-
ното „селско модно шоу“, 
където хора от национал-
ността и представят тра-
диционните си облекла. 

Ежегодният фестивал 
заради пандемията на-
последък се провеждаше 

само онлайн, но тази годи-
на бе проведен и присъст-
вено, и чрез живо преда-
ване. Участниците отново 
демонстрираха колоритни-
те си костюми и естест-
вения си усет към красо-
та и стил.

Народът и или ноусу е 
етническа група в Китай, 
Виетнам и Тайланд и е из-
вестна със своето специ-
фично културно наслед-
ство и бит.

Онлайн мода от 
провинция Юннан

Развитието на селските 
райони през 2022 г.

Скритите зрители на 
Зимните олимпийски игри

асансьорът Байлун в природния феномен 
Джандзядзие
Построен отстрани на високата 326 м скала в района на 
изумителния природен феномен Джандзядзие, двуетажният 
стъклен асансьорът Байлун е най-високият и най-тежкият 
външен асансьор в света.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

Ще бъдат положени уси-
лия за повишаване на ка-
пацитета за производство 
на соя и маслодайни рас-
тения, както и ще се гаран-
тират доставките на клю-
чови продукти като свин-
ско месо и зеленчуци, се 
посочва в документа.

Предвижда се да бъдат 
подобрени механизмите за 
съдействие на всички се-
мейства, които са изложе-
ни на риск от изпадане в 
бедност, както и да се га-
рантира своевременното 
прилагане на политиките 
за подпомагане.

на Олимпийските игри. Тя 
минава покрай него, прес-
кача оградата и поглежда 
назад с интерес, без да се 
страхува.

Леопардовите котки са 
малко по-големи от домаш-
ните. Специалистите отчи-
тат, че честата поява на жи- 
вотните близо до ски 

пистите показва, че видът 
се е запазил в този домини-
ран от хората пейзаж, кой-
то е сравнително близо до 
мегаполиса на Пекин. 

В същото време, трябва 
да отчетем, че тяхното спо-
койно държание подсказва, 
че не се плашат от човеш-
ката дейност.


